




Från:                                           @botkyrka.se>
Skickat:                                      den 11 november 2019 09:48
Till:                                              
Kopia:                                        plan, sbf
Ämne:                                        VB: Kompletterande samråd, sbf/2019:257
 
Hej!
 
Angående Kompletterande samråd avseende planerade nya kraftledningar mellan Kolbotten och Nynäshamn.
Samhällsbyggnadsförvaltningen, Botkyrka kommun ser positivt på att Vattenfall ser över alternativa sträckningar förbi bebyggelseområdet Kagghamra.
 
För området pågår planarbete för att möjliggöra bostäder. Detaljplanen är en omvandlingsplan som syftar till att utöka byggrätten samt bygga ut kommunalt vatten och avlopp i området. En viss förtätning
medges. Stor vikt har lagts vid att anpassa bebyggelsen till landskapsbilden, den kuperade naturmarken. Samhällsbyggnadsförvaltningen har i samförstånd med Vattenfall planlagt marken där nuvarande 70
kV-ledning är belägen som kvartersmark för bostäder. Detta då Vattenfall har för avsikt att ändra 70 kV-ledningens läge. Detaljplanen planeras att gå ut för granskning dec 2019.
 
Vänliga hälsningar
 

planarkitekt
planenheten
_____________________________
BOTKYRKA KOMMUN
Samhällsbyggnadsförvaltningen
147 85 Tumba
Besöksadress: Munkhättevägen 45
 
mobil  

@botkyrka.se
www.botkyrka.se
 
 
 
 





2

Besöksadress: Munkhättevägen 45

tel: 
@botkyrka.se

www.botkyrka.se
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Datum Diarienummer 

2021-02-26 KS/2019/0427/373  

 

Upprättad av 

 översiktsplanerare 

Version 

1 

Svar i kompletterande samråd avseende kraftledning 

Kolbotten-Nynäshamn 

 

Nynäshamns kommun har inget att erinra mot den aktuella sträckningen.  
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 

Datum 2020-09-21 Diarienummer 

   KS/2019/0427/373-15 
 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 

Planering och samhällsutveckling 

 

E-post: @nynashamn.se 

Tel:  

Beslutsinstans 

Kommunstyrelsen 

 

Kompletterande samråd enl 6 kap miljöbalken avseende 
planerade kraftledningar mellan Kolbotten-Nynäshamn samt 
Nynäshamn-Solberga 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förvaltningens bedömning som kommunens yttrande i samrådet.  

Sammanfattning 
Vattenfall Eldistribution AB planerar att spänningshöja och bygga om befintliga kraftledningar mellan 
Kolbotten och Nynäshamn samt mellan Nynäshamn och Solberga. De båda ledningarna har 
behandlats i separata samråd. Nu genomförs ett kompletterande samråd, enligt 6 kap. miljöbalken, 
för sträckan förbi Axelsberg. 

Ärendet 
Vattenfall arbetar med att höja spänningen i regionnätet för att öka kapaciteten och driftsäkerheten 
i elförsörjningen. I Nynäshamns kommun finns två ledningar som ska byggas om och 
spänningshöjas. För att kunna göra detta behövs nätkoncessioner från Energimarknadsinspektionen. 
I samband med ansökan om nätkoncession genomför bolaget undersöknings- och 
avgränsningssamråd. I samrådet vill man ta in synpunkter från berörda fastighetsägare, närboende, 
myndigheter och andra intressenter. Samrådet ligger sedan till grund för den 
miljökonsekvensbeskrivning som ska tas fram. När miljökonsekvensbeskrivning är klar och ansökan 
går vidare kommer energimarknadsinspektionen att skicka ut en ny remiss och kommunen får 
möjlighet att yttra sig igen. 
 
Separata samråd har genomförts för de två ledningarna (Kolbotten-Nynäshamn samt Nynäshamn-
Västerhaninge-Solberga), vilka har behandlats i kommunstyrelsen den 2019-11-21 respektive 2020-
09-03.  
 
Efter samråden har Vattenfall nu undersökt alternativa sträckningar för en delsträcka vid 
Källberga/Axelsberg, där den tidigare sträckningen går nära bostadshus. Det är dessa alternativa 
sträckningar som nu är aktuella för samråd.  
 
Vattenfall bedömer att sträckningsändringen inte medför någon ytterligare omgivningspåverkan och 
att de hänsynsåtgärder som föreslås i samrådsunderlaget gäller även för denna sträckning. 
Sträckningen berör inga detaljplaner eller fördjupade översiktsplaner. Med en ny placering av 

ledningen kommer ett nytt intrång i landskapsbilden, men påverkan bedöms inte vara större än med 
tidigare sträckning. Sträckningarna bedöms inte heller ha större påverkan på naturmiljön än det 
tidigare alternativet.  

Förvaltningens bedömning 
En förstärkning av elnätets kapacitet är av stor vikt för kommunens och regionens framtida 
utveckling. Med en kraftig befolkningstillväxt och tilltagande elektrifiering behöver det regionala 
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kraftnätet kunna svara mot framtida behov.  
 

Förvaltningen har ingenting att invända mot samrådsmaterialet eller den innehållsförteckning för 
miljökonsekvensbeskrivning som tidigare redovisats. De potentiella hinder som förvaltningen kan se 
har också identifierats i samrådsmaterialet.  
 
 
 

 

 

_______________________     ______________________ 
     

Kommundirektör    Planeringschef   
 

Beslutsunderlag 
Samrådsbrev med kartor 
 

Skickas till 
Sökanden 
Planeringschef 
Akten 
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Datum Diarienummer 

2020-10-21  

Upprättad av 

Version 

2 

 

 
 

 

 

Förslag till yttrande i kompletterande samråd enl. 6 kap 

miljöbalken avseende planerade kraftledningar mellan 

Kolbotten – Nynäshamn samt Nynäshamn Solberga.  KS 

263/20. 

 

Svar i kompletterande samråd enl 6 kap miljöbalken avseende planerade kraftledningar mellan 

Kolbotten-Nynäshamn samt Nynäshamn-Solberga  Ärendet Vattenfall arbetar med att höja 

spänningen i regionnätet för att öka kapaciteten och driftsäkerheten i elförsörjningen. I Nynäshamns 

kommun finns två ledningar som ska byggas om och spänningshöjas.  

Separata samråd har genomförts för de två ledningarna (Kolbotten-Nynäshamn samt Nynäshamn-

Västerhaninge-Solberga), vilka har behandlats i kommunstyrelsen den 2019-11-21 respektive 2020-

09-03. Efter samråden har Vattenfall nu undersökt alternativa sträckningar för en delsträcka vid 

Källberga/Axelsberg, där den tidigare sträckningen går nära bostadshus. Det är dessa alternativa 

sträckningar som nu är aktuella för samråd.  Kommunens yttrande En förstärkning av elnätets 

kapacitet är av stor vikt för kommunens och regionens framtida utveckling. Med en kraftig 

befolkningstillväxt och tilltagande elektrifiering behöver det regionala kraftnätet kunna svara mot 

framtida behov.   

Kommunen har ingenting att invända mot huvuddragen i samrådsmaterialet eller den 

innehållsförteckning för miljökonsekvensbeskrivning som tidigare redovisats. Flera  potentiella hinder 

som vi kan se har också identifierats i samrådsmaterialet.   

Kommunen vill dock med kraft framföra att det är viktigt att dragningen av kraftledningen inte 

hindrar framtida nyexploatering mellan orten Lidatorp och den nya stadsdelen Källberga. Det 

föreligger ett starkt intresse för kommunens utveckling,  att sammanbinda dessa områden med ett 

nytt bostadsområde, vilket även lär komma att bekräftas i den reviderade översiktsplan som nu är 

under framtagande. 

För kommunens framtida utvecklingsmöjligheter samt för en robust, hållbar och framtidssäker 

elleverans ska ledningen här förläggas i mark. 
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www.nynashamn.se

All skriftlig kommunikation med Nynäshamns kommun blir
allmän handling och personuppgifter kommer att behandlas.
Läs mer om kommunens hantering av personuppgifter här:
https://www.nynashamn.se/GDPR

Från: @sweco.se>
Skickat: den 29 juni 2020 10:12
Till: @nynashamn.se>; kontaktcenter <kontaktcenter@nynashamn.se>
Kopia: kagghamrastutby <kagghamrastutby@sweco.se>
Ämne: Ärendenummer 2020KC35194 - påminnelse om samråd

Hej!

Vi vill påminna er om kompletterande samråd för Vattenfall Eldistribution AB:s planerade kraftledning mellan
Kolbotten och Nynäshamn som fått ärendenummer 2020KC35194 hos er.

Sista svarsdagen var 2020-06-26 och vi önskar ett yttrande så snart som möjligt.

När planerar ni lämna ett yttrande?

Svar skickas till kagghamrastutby@sweco.se, alternativt:

Sweco Energy AB
Att: 
Box 340 44
100 26 Stockholm

Mvh,

Tillstånd & MKB

Mobile 
@sweco.se

Sweco Energy AB
Gjörwellsgatan 22
Box 340 44
SE-100 26 Stockholm
Telephone +46 8 695 60 00
www.sweco.se

Follow Sweco on social media:
Facebook  | LinkedIn  | Instagram  | Twitter

For more information on how Sweco processes your personal data, please read here.

2
0
2
1
-
1
0
2
8
3
4
-
0
0
0
1
 
 
 
 
 
2
0
2
1
-
0
9
-
2
8



 

TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 

Datum Diarienummer 

2021-02-26 KS/2019/0427/373-19 
 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 

Planering och samhällsutveckling 

 

E-post: @nynashamn.se 

Tel:  

Beslutsinstans 
Click or tap here to enter text. 

 

Svar i kompletterande samråd för kraftledning Kolbotten-
Nynäshamn 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar bilaga A som kommunens svar i samrådet. 

Sammanfattning 
Vattenfall arbetar med att höja spänningen i regionnätet. För en del av ledningen mellan Kolbotten 
och Nynäshamn utreds nu en ny sträckning för att undvika konflikter med kommande exploatering 
mellan Källberga och Lidatorp. Förvaltningen har ingenting att erinra mot sträckningen. 

Ärendet 
Vattenfall eldistribution arbetar med att höja spänningen i regionnätet för att öka kapaciteten och 
driftsäkerheten i elförsörjningen. För att kunna genomföra spänningshöjningarna behöver Vattenfall 
nätkoncessioner från energimarknadsinspektionen. Ledningen mellan Kolbotten och Nynäshamn har 
tidigare varit föremål för flera samråd och kompletterande samråd.  
 
Vid det senaste kompletterande samrådet svarade kommunstyrelsen (2020-10-22) att en ny 
sträckning behövde utredas för att ledningen inte skulle hindra vidare utveckling av Källberga. 
Vattenfall har därefter haft en dialog med planeringsavdelningen och markägaren för att hitta en ny 
sträckning.  
 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har inget att erinra mot föreslagen sträckning. Påverkan på natur- och kulturmiljö 
bedöms vara begränsad. Potentiella konflikter med exploatering mellan Källberga och Lidatorp har 
tagits i beaktande och det problemet får anses vara löst.  
 
Förvaltningen vill poängtera att en spänningshöjning i regionnätet är av stort intresse för kommunen 
och att ett driftsäkert elnät med tillräcklig kapacitet är en förutsättning för Nynäshamns fortsatta 
utveckling.  
 

 

 

_______________________     ______________________ 
     

Kommundirektör    Planeringschef   
 

Beslutsunderlag 
Bilaga A – Svar i kompletterande samråd avseende kraftledning Kolbotten-Nynäshamn 
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Ansökan med bilagor 

Skickas till 
Sökanden  
Planeringschef 
Akten 
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Tjänsteskrivelse Datum Diarienummer 1 (2) 
Samhällsbyggnadskontoret  2020-09-08 TN-2020-00642  

 

Södertälje kommun, 151 89 Södertälje  •  Orgnr: 212000-0159  •  Besöksadress: Nyköpingsvägen 26  •  Kontaktcenter: 08-523 010 00  •  www sodertalje.se 

Handläggare  

 
Mark och exploatering 
   
   

@sodertalje.se 

Mottagare 

Tekniska nämnden  

Inbjudan till samråd enl. kap 6 miljöbalken avseende planerat 
kraftledningsprojekt Kolbotten-Gärtuna 

 

Kontorets/förvaltningens förslag till nämnden 
Att bifalla kontorets förslag till remissvar. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Vattenfall Eldistribution AB har bjudit in Södertälje kommun med flera till avgränsningssamråd rörande 
ombyggnation och spänningshöjning av 70 kV kraftledningar mellan Kolbotten-Gärtuna.  

Södertälje kommun är positiva till den planerade utbyggnaden. Kapacitetsökningen är en förutsättning 
för bebyggelseutveckling i regionen och underlättar omställning till mindre klimatpåverkande 
verksamheter och transporter. Dragning i befintliga stråk ger minsta negativa inverkan och kommunen 
har utifrån ett markägarperspektiv inga synpunkter angående utbyggnad. 

 

Beslutsunderlag 
Underlag för avgränsningssamråd- Ombyggnation och spänningshöjning av 70 kV kraftledningar mellan 
Kolbotten och Gärtuna i Salems och Södertälje kommuner, Stockholms län 

 

Ärendefördjupning 
Vattenfall Eldistribution AB planerar att ersätta gamla kraftledningar för att möjliggöra ökad 
spänningshöjning. Planerade ombyggnationer berör mark som idag utgör ledningsgata, därmed uppstår 
inget nytt behov av ianspråkstagande av mark och ledningsgatan behöver inte breddas. Några av 
ledningsstolparna kommer dock att bli högre än vad de befintliga är idag, där befintliga träportalstolpar är 
ca 11–20 meter höga medan de nya fackverksstolparna beräknas vara ca 35–50 meter höga. Sökanden 
bedömer att den visuella påverkan till följd av denna förändring inte kommer att bli betydande. 

Ledningarna berör inga detaljplanerade områden. Bebyggda fastigheter närmast ledningsgatan är i 
privat ägo ( ). Däremot sträcker sig ledningarna genom kulturmiljö där 
arkeologiska undersökningar ska genomföras och ombyggnadsarbeten ska planeras med hänsyn till 
området. 

Södertälje kommun har tidigare lämnat svar för liknande åtgärder av ombyggnation och 
spänningshöjning av kraftledningar, där kommunen varit positiva till den planerade åtgärden då det ses 
som en förutsättning för bebyggelseutveckling: 

• TN-2019-00811 Samråd gällande kraftledning Almnäs-Kolbotten-Ekensberg 
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Tjänsteskrivelse | 2020-09-08| Södertälje kommun | Samhällsbyggnadskontoret 2 (2) 
 

 

• TN-2019-00831 Samråd gällande kraftledning Älvnäs- Kolbotten 
• TN-2019-00843 Samråd gällande kraftledning Kolbotten-Nynäshamn 

 

Samberedning 
Ärendet har beretts inom Samhällsbyggnadskontorets mark- och exploateringsenhet och har inte 
samberetts med andra kontor. 

 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 
Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser  

 

Beslutet skickas till 

Nämndordförande 

 

  

  

  

  

 

 

2
0
2
1
-
1
0
2
8
3
4
-
0
0
0
1
 
 
 
 
 
2
0
2
1
-
0
9
-
2
8




















